
referat sektor bestyrelsesmøde 
Tid: 28. Oktober 2024 kl. 08.00-15.30 
Sted: FOA Vendsyssel, Mellemgade Hjørring 
FIU Nr: 9501-24-08-01 
  
Bestyrelsen: Louise Djernæs (Sektor Formand) 

Lene Svenningsen (Sektor Næstformand. FTR Brønderslev kommune) 
Mette Panum (FTR Regions Hospitalet) 
Maybritt Pedersen (FTR Specialsektoren Regionen) 
Elsebeth Nielsen (FTR Hjørring kommune) 
Malene Holland (Privat ansat) 
Helle Skyttegaard (FTR Psykiatrien, Regionen) 
Nikoline Bertram (TR Brønderslev kommune) 
Tina Kjelgaard (TR Regions Hospitalet) 
Jytte Graven (TR Brønderslev kommune) 
Marie Louise Renzau ( TR Brønderslev kommune) 

Afbud:  
Nicoline Bertram 
Maria Louise Rentzau 

 

Oversigt over punkter 
1. Formalia 

a. Velkommen – Praktiske oplysninger i forbindelse med mødet. 
b. Valg af ordstyrer 
c. Valg af referent 
d. Godkendelse af dagsorden samt tilføjelser af akutte punkter. 
e. Referatet sendes ud til godkendelse. 

2. Opsamling af punkter fra tidligere møder. 
3. Budget og økonomi (bilag mailet ud). 
4. Nyt fra den centrale sektor. 
5. Aktuelle og fremtidige kampagner.  
6. Aktuelle og fremtidige aktiviteter for medlemmer. 
7. Central og lokale forhandlinger samt forberedelse. 
8. Aktuelle sager til drøftelse (Lukket punkt) 
9. Eventuelt (ikke beslutnings punkt). 
10. Temaer til fremtidige møder. 
11. Fremtidige møder (datoer og tider). 

 

 

 



 

 

1. Formalia 
a. Velkommen – Praktiske oplysninger i forbindelse med mødet. 
b. Valg af ordstyrer 
c. Valg af referent 
d. Godkendelse af dagsorden samt tilføjelser af akutte punkter. 
e. Referatet sendes ud til godkendelse. 

 
Referat 
Behandling Fra kl. 8.00-8.30 er der kaffe, mødet starter kl .8.30. 

Kl 13.00 har vi Rasmus fra forbundet med på teams. 
 

Beslutning og 
aktion 

Ordstyrer:  
Referent: Louise 
Dagsorden godkendt 

Ansvarlig  
 

 

2. Opsamling af punkter fra tidligere møder. 
Her ses der tilbage på de beslutninger der har været på tidligere møder, som ikke er færdig behandlet 
eller mangler at blive afsluttet. 

Referat 
Behandling Drøftelse af hvordan vi som bestyrelse sætter vores præg på konsekvenserne 

af beslutningerne af de store besparelser der er på vores område. Kan vi 
påvirke det inden beslutningerne træffes? 
 
I Brønderslev er der bedt om en udredning af antal af borgere der har brug for 
ekstra bemanding.  
 
Når budgettet skal behandles i regionsrådet, er det vigtigt at vi fra FOA 
Vendsyssel er repræsenteret. 
Ovenstående fra sidste referat hvad er der sket siden sidst og hvad skal vi 
gøre fremover. 
 

Beslutning og 
aktion 

Vi drøftede hvilke tiltag vi som sektor kan tage for at påvirke politikkerne.  
Kaffemøder kunne være en ide.  
I regionen kunne emnet være sundhedsstrukturen. Og den pressede 
økonomi generelt. I starten af 2025 
I Brøndersev kunne emnet være konsekvenserne af det budget der er lagt for 
2025, bl.a. for ældrecentrene. Skal arrangeres i løbet af efteråret. 
I Hjørring kunne emnet være ældrecentrene, og handicapområdet. I løbet af 
efteråret. 



Ansvarlig Lene og louise arrangerer Brønderslev. 
Elsebeth og Louise arrangerer Hjørring. 
 

 

3. Budget og økonomi (bilag mailet ud). 
Der er sent mail ud med konto informationer, der tages stilling til om økonomien kræver tilpasninger 
eller der er rum til flere aktiverer for medlemmerne. 

Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling Økonomirapporterne er sendt med. Det ser fint ud. Der er i efteråret 

arrangeret resome over 6 aftener der hver koster ca. 1200.  
Vi ser medlemstallene på mødet. 
Evaluering af biotur.   
Gennemgang af listen fra sektorenes fællesmøde, er der aktiviteter vi skal 
have i gang. Se referat fra 7.2.24 
 

Beslutning og 
aktion 

Det var hyggeligt i Bas Bio, det kan gentages. Der var dog en del der udeblev 
uden afbud. Sektorbestyrelsen anbefaler at der skal betales et deltagergebyr 
ved tilmelding. 
Opfølgning fra mødet 7.2.24. der skal laves materiale der kan belyse hvad vi 
som foa kan og de gule ikke kan.  
Vi gennemgik de emner der var fremme den 7.2.24, og forsøger at gå videre 
med åben dialog, personcentreret omsorg. Gerne gennem AMU. 

Ansvarlig Lene og Maybritt vil sætte sig sammen og lave et udkast til gennemgang i 
sektorbestyrelsen. Louise finder noget af det materiale der findes på nettet til 
inspiration. 
 

 

4. Nyt fra den centrale sektor. 
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling Gennemgang af referatet fra sidste bestyrelsesmøde. 

Drøftelse af faglighedsåret, oplæg fra forbundshuset på teams. 
Ny portør uddannelse er godkendt. 
SSH uddannelse på amu moduler nærmere info. 
Ok 24+25+26 
Natarbejde 
Små teams 

Beslutning og 
aktion 

Maybritt sidder i en FOA gruppe om overbygning på SSA uddannelsen 
indenfor psykiatri. Der er 2 med fra specialsektoren og 3 fra 
hospitalssektoren. Der er pt uddannelse for hospitals sektoren. Det der bliver 
udarbejdet er for specialsektoren og svarer til 1 akademi uddannelse modul 
10 ICTS poients. Uddannelsen skal gerne starte op i 2025. 



Der er en anden gruppe der arbejder på en uddannelses overbygning indenfor 
demens. 
Der opfordres til at prikke til privatansatte for at der skal komme flere krav ind 
til forhandlingsbordet. 
Vi taler om det regionale vikarberau. Der er et ønske/krav om at man skal 
optjene anccinitet ved ansættelse ved vikarberauet med  et vist antal timer 
om ugen. 

Ansvarlig  
 

 

5. Aktuelle og fremtidige kampagner.  
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling Årshjul 2025 og fastsættelse af mødedatoer 2025. 

2 heldagsmøder og 4 aftensmøder 
Der har tidligere været drøftet muligheden af at lave arrangementer særligt 
for elever. Forslag fra gruppen fremlægges.  
I afdelingen har vi drøftet muligheden af at invitere elever ind til en pizza og 
hygge aften. Det kunne være en generel drøftelse af ok, arbejdstid, 
organisering blandt elev kolleger. Nye grundforløb starter i januar, måske en 
ide inden de skal i oplæring 14 dage efter. Måske også en mulighed for at 
skaffe ” ambasadører” for foa. 
I Elevsamarbejdet i regionen har vi været samlet og drøftet der fremtidige 
elevsamarbejde. Dette fremlægges på mødet.  
I afdelingen er der drøftet om vi måske kan drage ftr mere ind i elevarbejdet. 
Ex skolebesøg. Dette vil kræve en drøftelse med arbejdsgiverne.   
 
 

Beslutning og 
aktion 

Arbejdsgruppen har talt om en aften hvor vi inviterer elever ind i slutningen af 
uddannelsen til oplæg om karriere veje o.l og hvad forventes der af dig som 
uddannet sosu. En temaaften med oplæg ex. Hospice eller en sygehuspræst.  
En pizza aften skal også indeholde info om foa ungdom. Bestyrelsen vil gerne 
hjælpe den aften. Jeg inviteret ind til det i kalenderen.  
Tanken om at FTR kan deltage på skolen er spændende og der er enighed om 
at der skal arbejdes videre på det. 
Argumentet for at arbejdgiver til at indgå i et samarbejde omkring at FTR kan 
komme med på skolebesøg, kan være rekruttering, fremtidens 
arbejdspladser, mindske frafald, afdramatisere praksischok.  
Årshjul datoer for 2025.  
Maj og december aftensmøder 
Februar, august og oktober heldagsmøder. 
Datoer: 10.2.25 heldags fælles 
6.5.25 aften 
18.8.25 heldags 
21.10.25 heldag 



8.12.25 aften 
 
 

Ansvarlig Louise indkalder i kalender 
 

 

6. Aktuelle og fremtidige aktiviteter for medlemmer. 
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling Der er i efteråret arrangeret resome over 6 aftner.  

Juletur til Børglum den 22. November. Der er pt. God tilslutning til turen. 
 
 

Beslutning og 
aktion 

 
 

Ansvarlig  
 

 

7. Central og lokale forhandlinger samt forberedelse. 
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling Lokallønsforhandlinger er i gang rundt omkring.  

Brønderslev er der gang i planlægningen.  
I Hjørring kommune sendte vi vores tidsplan og procesplan til kommunen, de 
ville godt imødekomme vores plan men tidsplanen var for stram, da de havde 
brugt noget tid på at tænke over det. Derfor er det aftalt at vi udsætter 
forhandlingerne til næste år i 1. kvartal og vi har bedt om en tidsplan hurtigt. 
 
Hjørring kommune har udarbejdet en aftale som giver tillæg til medarbejdere 
der fortsat arbejder efter de har nået efterlønsalderen.  Derudover tillæg til 
medarbejdere der vælger at tage 2 weekendvagter om måneden efter de er 
stoppet som fastansat. 
Der er udarbejdet inspirations katalog. Det vedhæftets referatet. 

Beslutning og 
aktion 

Specialsektoren er færdig og det er gået bedre end forventet. 
Regionshospitalet mangler sosu. Portørene er afsluttet. 
Brønderslev kommune hjemmeplejen er overstået, der er forhandlet mere 
end forventet. Plejecenter området er der ikke forhandlet noget hjem på.  
I Hjørring kommune sendte vi vores tidsplan og procesplan til kommunen, de 
ville godt imødekomme vores plan men tidsplanen var for stram, da de havde 
brugt noget tid på at tænke over det. Derfor er det aftalt at vi udsætter 
forhandlingerne til næste år i 1. kvartal og vi har bedt om en tidsplan hurtigt. 
På regionshospitalet er forhandlingerne udsat, dog er der fastsat datoer. 
 



 
 

Ansvarlig  
 

 

8. Aktuelle sager til drøftelse (Lukket punkt) 
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling  

 
 
 

Beslutning og 
aktion 

 
 

Ansvarlig  
 

 

9. Eventuelt (ikke beslutnings punkt). 
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling  

 
 
 

Beslutning og 
aktion 

 
 

Ansvarlig  
 

 

10. Temaer til fremtidige møder. 
Information som skal med til drøftelse skrives her 

Referat 
Behandling  

Punkt til næste møde : bliver de kompetencer der er til stede, brugt på bedst 
mulig vis. Mette vil lave et oplæg til det.  
 
 

Beslutning og 
aktion 

 
 

Ansvarlig  
 

 



11. Fremtidige møder (datoer og tider). 
a.  

 
 

 

 


